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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 
Készült:   az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-

testületének 2019. december 5-ei közmeghallgatásáról 

 

Az ülés helye:  Polgármesteri Hivatal I. emeleti tárgyalóterem  

 

Jelen vannak: Babai János elnök, Budai Tibor, Molnár Csaba Sándor önkormányzati 

képviselők 

  

Távol van:  Makrai László Mihály, Poczók János önkormányzati képviselők 

 

Meghívottak:  a mellékelt jelenléti ív szerint 

   

 

Babai János elnök az ülést 15 óra 22 perckor megnyitotta, köszöntötte az ülésen megjelenteket. 

Megállapította, hogy a Képviselő-testület határozatképes, mert 5 fő nemzetiségi települési 

képviselőből 3 fő jelen volt.  

 

Javasolta, hogy jegyzőkönyv-hitelesítőnek Budai Tibor képviselőt kérjék fel. 

Más javaslat nem hangzott el, ezért kérte, hogy szavazzanak. 

 

A Képviselő-testület nyílt szavazással, 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen 

szavazattal elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

43/2019. (XII.5.) ORNÖ határozata 

az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2019. december 5-ei közmeghallgatásán 

választott jegyzőkönyv-hitelesítőről 

 

Az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 2019. december 5-ei 

közmeghallgatásán jegyzőkönyv-hitelesítőnek Budai Tibor önkormányzati képviselőt választotta. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Babai János elnök 

 

Babai János elnök ismertette a napirendi javaslatot.  

Miután kérdés, észrevétel nem volt, kérte szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

 

A Képviselő-testület a napirendet 3 fő önkormányzati képviselő részvételével, 3 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete 

44/2019. (XII.5.) ORNÖ határozata 

a 2019. december 5-ei közmeghallgatásának napirendjéről 

 

Az Oroszlányi Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2019. december 5-ei 

közmeghallgatásán a következő napirendi pontot tárgyalja: 

 

1. Közmeghallgatás 

Előadó: Babai János elnök 
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Határidő: azonnal 

Felelős: Babai János elnök 

 

1. NAPIRENDI PONT:     Közmeghallgatás 

 

 Előadó: Babai János elnök 

 

Babai János elnök elmondta, több dolgot intézett a roma önkormányzat, első probléma az volt, hogy 

a Nyíres-dűlőben a lakók felkeresték a víz probléma miatt, elmondták, hogy elapadtak a kutak, nem 

volt elegendő víz mosásra, tisztálkodásra. A problémával nem tudtak megbírkózni, tárgyaltak ezzel 

kapcsolatban az oroszlányi önkormányzattal. Köszönetét fejezte ki polgármester úrnak, hogy ilyen jól 

állt a dologhoz, két kutat is fognak létesíteni, egyet a Nyíres- egyet a Német-dűlőhöz, az elkövetkező 

hetekben már tudják is használni.  

Az irodában van rendszeres jogi segítség, minden hónap harmadik keddjén van kirendelve egy 

ügyvédnő, amióta ők vannak, 15-en kértek jogi segítséget, ebből 5 új ügyfél volt, el tudtak indulni a 

jogi segítség által. Megbeszélték az oroszlányi önkormányzattal, hogy szeretnék kiterjeszteni a 

Csillagpont házba is a jogi segítség nyújtást, valamint Danó Ibolya is segítséget nyújt a 

tanfolyamokkal kapcsolatban. Szeretnének felvenni egy embert a Csillagpont házba, aki behozná a 

problémákat és jelezné az irodában.  

Elmondta, a képviselők közül mindenkinek más programja van, ő a családi és szociális dolgokkal 

foglalkozik, Budai Tibor és Poczók János a sport programokkal, Molnár Csaba a kulturális 

programokkal fog foglalkozni, pl. Roma nap, Makrai László Mihály a fiatal gyerekek tanulmányait és 

sport tevékenységét fogja figyelni, be fog ülni órákra, és ha látja, hogy valamelyik gyerek jól tanul, 

megpróbálja kiemelni, motivációt is kaphat a önkormányzatuktól. Beszéltek evvel kapcsolatban 

Baráth Domonkossal, engedélyezni fogja mindhárom elképzelést.  

Baj van a postaládákkal, vannak akik a hivatalos leveleket nem kapják meg, Molnár Tibor roma 

referens azt ajánlotta, vegyenek fel erre egy embert, ne a postaládába tegyék be a leveleket, hanem a 

postás vigye be a Csillagpont házba, és ott oda fogják adni a levelet, akinek szól.  

Tatabányán önkormányzatuk részt vett egy pályaválasztási kiállításon, díjat is adományoztak, olyan 

diákok kapták meg, akik számítógéppel foglalkoznak, támogatták őket, ajándékkosarat adományozott 

az önkormányzatuk a számitástechnikával foglalkozó gyerekeknek. A jövőben is fennt akarják ezt 

tartani, támogatni fogják a pályaválasztási kiállítást.  

A rendőrkapitánnyal is felvették a kapcsolatot, van kirendelve hozzájuk egy rendőr, akivel az irodában 

hosszasan elbeszélgettek, kérdezte, milyen kapcsolatot szeretnének ápolni a rendőrséggel. Vannak 

probémák, pl. a Fürst S. utcában is, ezeket úgy akarják megakadályozni, hogy értesítsék őket, ha 

bármilyen eljárás van, ne kelljen mindig a rendőrségnek beavatkozni, hátha meg tudják úgy oldani, 

hogy ne kelljen büntetni. Szeretnének minél több olyan helységbe eljutni, ahol ilyen problémák 

vannak, teljes mellszélességgel támogatja az önkormányzatukat a rendőrség, most is lesz egy 

rendezvény, közbiztonsági dolgokat fognak elmondani a gyerekeknek, valamint a közlekedési 

szabályokat is ismertetik velük. Ha családi problémák vannak, vita van, a rendőrség szóljon nekik, 

mielőtt kiszáll, szeretnének ők is ott lenni, mert nem mindig jó, ha a rendőr csitítja őket, hanem jobb 

ha olyan, akit ismernek, ne legyen több vita, a rendőrkapitány úr mondta, hogy szólni fog, jó szemmel 

nézte, hogy így állnak hozzá. 

Elkezdték a mikulás ünnepség előkészületeit, adventet is szerveztek, továbbá vasárnap tartanak egy 

sportnapot.  

November 26-án jelen voltak egy TOP programon,  a témája az volt, hogy mennyi pénzt fordítanak 

tanfolyamokra, mennyi marad, és ezt mibe tudják beleforgatni.  

Októberben elindult két OKJ-s tanfolyam, egy targoncás és egy bolti eladó. Elkeserítette az, hogy 400 

levelet kiküldtek a munkanélküli embereknek,  de csak 31 ember jelent meg erre a felkérésre, Danó 

Ibolya válogatta ezeket az embereket, ebből volt, aki elbukott a teszten. Ezeken a tanfolyamokon aki 

részt vesz, havi 100 E Ft-ot kap és kap egy olyan bizonyítványt, amivel el tud helyezkedni bárhol, 

három oroszlányi jól vizsgázott. Megköszönte a Munkaügyi Központnak, hogy mindig értesíti őket a 

tanfolyamokról. Volt egy szülő, akihez házhoz kimentek szólni, hogy meg fog szűnni az ellátása, ha 

nem jelez vissza, hogy igényli, Budai Tibor vette fe a kapcsolatot a szülőkkel, és sikerrel járt.  

A napokban volt jelen Tatabányán egy jelzőrendszeres megbeszélésen, a megyei rendőrkapitánnyal 

tartottak megbeszélést, bűnmegelőzés szempontjából, Oroszlányt kiemelték, hogy itt visszaesett a 

bűnözés, a megyei rendőrkapitány megköszönte a munkájukat, hogy vissza tudták szorítani. Felkérték 
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őket, hogy vegyenek részt a rendőrség családi napján, pl. fociznának egymás ellen, horgász versenyt is 

szerveznének, ehhez az kell, hogy tartsák a kapcsolatot. Szeretnék a rendőrséggel ezt a jó viszonyt 

ápolni. A rendőrségnek volt egy felhívása, Ki mit tudot szerveznek, országos szinten, szeretnének 

összegyűjteni olyan gyerekek, akik valamiben jók, pl.: ének, tánc, Molnár Csabával fogják ezt 

lebonyolítani, februárban, mert májusban lesz az országos „Ki mit tud”. 

 

Molnár Tibor roma referens elmondta, Szabó Mihály alpolgármesterrel felvették a kapcsolatot, sok 

visszhang van, a Petőfi S. u., Gönczi F. utcákban az ottlakók nyugalma a drogosok miatt zaklatott, ezt 

a problémát meg kell oldani, nem mernek kimenni a lépcsőházba sem, félnek. Erről a rendőrkapitány 

úrral is beszéltek. 

 

Mayer Károly elmondta, a Nyíres-dűlőben szerették volna a vizet bevezetni, megcsináltatták a 

tervrajzokat, az engedély bukott meg, az építési osztályon azt mondták, akkor kapnak engedélyt, ha 

közcélú társulást csinálnak, milyen önkormányzati törvény az, hogy a romák el vannak nyomva. 

Kérdése az volt, hogy az a megoldás, hogy nyomós kutat létesítenek? 

 

Molnár Csaba Sándor képviselő elmondta, azt tudni kell, a Nyíres-dűlőbe azért szorultak ki sokan, 

mert a köztartozásaikat nem tudták fizetni. Jelen pillanatban az önkormányzatnak nincs annyi pénze, 

hogy csatornázzon ott. Aki oda költözött, az nem tudta fizetni pl. a vizet. Ha pl. 100 ember bekötteti, 

és 10 nem tudja fizetni, akkor a maradék 90 embernek kell. 

 

Sólyom Jöran VFKB elnök hozzátette, a külterületeken is van ilyen probléma, a város egyik 

vállakozója is szeretett volna oda vizet bekötni, az volt a válasz, hogy egy embernek nincs lehetősége 

bekötni, ugyanis jogszabály írja elő azt, amennyiben az adott útszakaszon több ingatlan is van, akkor 

az ingatlanon lévőknek létre kell hozni egy víziközmű társulást. Az ottani ingatlan tulajdonosok létre 

is hozták, 22 tagja lett.  

 

Mayer Károly elmondta, van víziközmű társulásuk. 

 

Sólyom Jöran VFKB elnök kérte, adjon meg egy elérhetőséget, megnézi, milyen papírok vannak 

bent a hivatalban, utána néznek, és ha pótolni kell valamit, jelezni fogja. 

 

Mayer Károly elmondta, vannak négyen, akik be szeretnék köttetni a vizet. Kérdése az volt, 

polgármester úr miért nem mondta, hogy 20 ingatlantulajdonos kell hozzá. 

 

Sólyom Jöran VFKB elnök elmondta, megnézik és egyeztetnek. 

  

Rajnai Gábor alpolgármester hozzátette, a közkutak nem ez ellen vannak, hanem azokért, akik nem 

tudják fizetni a közműveket. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás, javaslat nem volt, Babai János elnök a közmeghallgatást 15 óra 51 

perckor bezárta. 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 Babai János   Budai Tibor  

 elnök    jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

 

 


